
PROTOKÓŁ NR XXX/2020 
 

z XXX sesji RADY MIASTA GDAŃSKA, 

która odbyła się w dniu 26 listopada 2020 roku 

w trybie zdalnym 

 

 
 
Początek obrad godz. 900 

W sesji na 34 udział wzięło 34 radnych, 
 
 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Otworzyła obrady XXX sesji Rady Miasta Gdańska. Powitała radnych, 

prezydent i jej zastępców, biorących udział w sesji.   

Wpłynął wniosek Komisji doraźnej ds. Reformy Jednostek Pomocniczych 

Miasta Gdańska o włączenie do porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie przeprowadzenia z mieszkańcami Miasta Gdańska konsultacji w 

sprawie zmian statutów dzielnic (druk 801); pkt.4 ppkt.23a) 

Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie do porządku 

obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia trybu 

udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Miasta Gdańska dla 

przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, szkół oraz placówek 

publicznych i niepublicznych prowadzonych przez osoby prawne inne niż 

jednostka samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne na terenie Gdańska 

oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i 

wykorzystania (druk 802); pkt.4 ppkt.20a) 

Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie do porządku 

obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w 

sprawie zasad gospodarowania zasobem komunalnych lokali użytkowych, 

czynszów i ich płatności oraz podziału Miasta Gdańska na strefy czynszowe 

(druk 803); pkt.4 ppkt.17a 



Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie do porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie wprowadzenia programu restrukturyzacji

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających 

Gminie Miasta Gdańska - Gdańskim Nieruchomościom samorządowemu 

zakładowi budżetowemu z tytułu najmu lub bezumownego korzystania 

z lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta 

Gdańska, komórek, garaży oraz gruntów administrowanych przez Gdańskie 

Nieruchomości - samorządowy zakład budżetowy, a nie wykorzystywanych 

do prowadzenia działalności gospodarczej  (druk 804); pkt.4 ppkt.17 b 

Wpłynął wniosek Komisji Zagospodarowania Przestrzennego o włączenie 

do porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia przebiegu drogi 

gminnej - ulicy Michałki (druk 805); pkt 4, ppkt 1a 

Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 3 

października 2020 r. o podjęcie apelu przez Radę Miasta Gdańska (druk 

806); pkt 4, ppkt 25 

Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 21 

września 2020 r. na działania dyrektora Gdańskich Nieruchomości 

w Gdańsku (druk 807); pkt 4, ppkt 26 

Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 14 

września 2020 r. na działalność Prezydenta Miasta Gdańska (druk 808); pkt 

4, ppkt 27 

Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

zachowanie Zastępcy Prezydenta Miasta Gdańska (druk 809); pkt 4, ppkt 

28 

Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

zachowanie strażnika miejskiego w Gdańsku (druk 810); pkt 4, ppkt 29 

Wpłynęła poprawka klubu radnych Koalicji Obywatelskiej do projektu 

uchwały w sprawie przeprowadzenia z mieszkańcami Miasta Gdańska 

konsultacji w sprawie zmian statutów dzielnic (druk 801); 

Wpłynęła autopoprawka klubu radnych Koalicji Obywatelskiej do projektu 

uchwały w sprawie zasad i trybu funkcjonowania Konwentów 

makrodzielnicowych (druk 772). 



Wpłynął wniosek klubu Koalicji Obywatelskiej i Wszystko dla Gdańska 

o włączenie do porządku obrad projektu Oświadczenia w sprawie 

Funduszu Odbudowy i Wieloletnich Ram Finansowych  Unii Europejskiej na 

lata 2021-2027. pkt 4, ppkt 30 

 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowania wniosków o włączenie: 

 

(druk nr 801) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

                                                   za                                      -  24  

                                                   przeciw                             -   9 

                                                   wstrzymało się                 -   1 

 

                                                    Rada Miasta Gdańska  

                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

Będzie w pkt.4 ppkt.23a 

 

(druk nr 802) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

 

     za                                      -  34 

                                                   przeciw                             -   0 

                                                   wstrzymało się                 -   0 

 

                                                    Rada Miasta Gdańska  

                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

Będzie w pkt.4 ppkt.20a 

 

(druk nr 803) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

     za                                      -  33 

                                                   przeciw                             -   0 

                                                   wstrzymało się                 -   1 

 



                                                    Rada Miasta Gdańska  

                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

Będzie w pkt.4 ppkt.17a 

 

(druk nr 804) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

 

     za                                      -  34 

                                                   przeciw                             -   0 

                                                   wstrzymało się                 -   0 

 

                                                    Rada Miasta Gdańska  

                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

Będzie w pkt.4 ppkt.17 b 

 

(druk nr 805) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

 

      za                                      -  34 

                                                   przeciw                             -   0 

                                                   wstrzymało się                 -   0 

 

                                                    Rada Miasta Gdańska  

                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

Będzie w pkt 4, ppkt 1a 

 

(druk nr 806) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

 

      za                                      -  31 

                                                   przeciw                             -   1 

                                                   wstrzymało się                 -   2 



 

                                                    Rada Miasta Gdańska  

                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

Będzie w pkt 4, ppkt 25 

 

(druk nr 807) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

 

      za                                      -  34 

                                                   przeciw                             -   0 

                                                   wstrzymało się                 -   0 

 

                                                    Rada Miasta Gdańska  

                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

Będzie w pkt 4, ppkt 26 

 

(druk nr 808) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

  

      za                                      -  34 

                                                   przeciw                             -   0 

                                                   wstrzymało się                 -   0 

 

                                                    Rada Miasta Gdańska  

                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

Będzie w pkt 4, ppkt 27 

 

(druk nr 809) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

  

      za                                      -  33 

                                                   przeciw                             -   0 



                                                   wstrzymało się                 -   1 

 

                                                    Rada Miasta Gdańska  

                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

Będzie w pkt 4, ppkt 28 

 

(druk nr 810) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

  

      za                                      -  34 

                                                   przeciw                             -   0 

                                                   wstrzymało się                 -   0 

 

                                                    Rada Miasta Gdańska  

                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

Będzie w pkt 4, ppkt 29 

 

Oświadczenie – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

     za                                      -  23 

                                                   przeciw                             - 11 

                                                   wstrzymało się                 -   0 

 

                                                    Rada Miasta Gdańska  

                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

Będzie w pkt 4, ppkt 30 

 

 

 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe 



− otwarcie sesji. 
 

2. Komunikaty: 

- Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska, 

- Komisje Rady Miasta Gdańska, 

- Prezydent Miasta Gdańska. 

 3. Oświadczenia Klubów Radnych; 

4. Uchwały: 
 

1) w sprawie nadania nazwy Skwer im. gen. Marka Bezruczki (druk 799); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

   Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
   Beata Gaj – p.o. Dyrektora Wydziału Geodezji 
 
           Komisja wiodąca: K. Kultury i Promocji – pozytywna  

 
 1a) uchwały w sprawie ustalenia przebiegu drogi gminnej - ulicy Michałki (druk 
805); 
 

                Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                Emilia Lodzińska – radna miasta Gdańska  

2) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 783); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

           Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
  Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 
           Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  
 

3) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 784); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

   Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
   Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 
            Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  
 

4) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 785); 
 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

    Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
    Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 



 
            Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  

 
5) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 786); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

   Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
   Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 
           Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  
 

6) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 787); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

   Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
  Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 
           Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  

 
7) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 788); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

   Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
   Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 
           Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  

 
8) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 789); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

   Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
   Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 
           Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  

 
9) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 790); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

   Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
   Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 
         Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  

 



10) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 791); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
   Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
   Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 
           Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  

 
11) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 792); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

   Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
   Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

 
            Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  

 
12) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 793); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

   Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
   Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 
            Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  

 
13) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 794); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

   Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
   Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 
           Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  

 
14) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 795); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

   Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
   Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 
           Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  

 
15) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 796); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 



    Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
   Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

 
           Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  

 
16) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 797); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

   Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
   Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 
           Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  

 
17) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 798); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

   Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
  Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 
           Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  
 

17a) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie zasad           

gospodarowania zasobem komunalnych lokali użytkowych, czynszów 

i ich płatności oraz podziału Miasta Gdańska na strefy czynszowe (druk 

803); 

       Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
   Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

   Piotr Kryszewski – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Komisja wiodąca: Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej –         

pozytywna 

      17b) w sprawie wprowadzenia programu restrukturyzacji należności   
pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających 
Gminie Miasta Gdańska - Gdańskim Nieruchomościom 
samorządowemu zakładowi budżetowemu z tytułu najmu lub 
bezumownego korzystania z lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Gdańska, komórek, garaży oraz 
gruntów administrowanych przez Gdańskie Nieruchomości-
samorządowy zakład budżetowy, a nie wykorzystywanych do 
prowadzenia działalności gospodarczej  (druk 804);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

   Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

  Piotr Kryszewski – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

 



Komisja wiodąca: Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej –    

pozytywna 

           Komisja Strategii i Budżetu - pozytywna 

18)  zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za 
zajęcia pasa drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Prezydent 
Miasta Gdańska na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, 
utrzymaniem i ochroną dróg (druk 800); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

  Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Michał Szymański – Zastępca Dyrektora GZDiZ ds. Przestrzeni 
Publicznej 

 
Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  

                                        K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
  

19) w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i ich 
przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów 
powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu z drogi                         
(druk 782); 
 

                                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

   Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Joanna Pińska  Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa  i Zarządzania      

Kryzysowego 

Komisja wiodąca: K. Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna  
                                    K. Strategii i Budżetu – pozytywna   

 
20) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone 

będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2020 roku (druk 777); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Aleksandra Dulkiewicz – Prezydent Miasta Gdańska 

Małgorzata Niemkiewicz – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy  

Rodzinie w Gdańsku 

Komisja wiodąca: K. Rodziny i Polityki Społecznej – pozytywna  

                             K. Strategii i Budżetu – pozytywna   

          20a) w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu   
Gminy Miasta Gdańska dla przedszkoli, innych form wychowania 
przedszkolnego, szkół oraz placówek publicznych i niepublicznych 
prowadzonych przez osoby prawne inne niż jednostka samorządu 
terytorialnego lub osoby fizyczne na terenie Gdańska oraz trybu 
przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania 
(druk 802); 



 
   Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

          Aleksandra Dulkiewicz – Prezydent Miasta Gdańska 

Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju      

Społecznego 

         Komisja wiodąca – Komisja Edukacji –  pozytywna 

                           Komisja Strategii i Budżetu - pozytywna 

21) w sprawie ustalenia kryteriów wraz z liczbą punktów w postępowaniu 
rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli, publicznych innych form 
wychowania przedszkolnego oraz oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Gdańsk (druk 778); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Aleksandra Dulkiewicz – Prezydent Miasta Gdańska 

Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego  

Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna  

22) w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do klas pierwszych publicznych 
szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Gdańsk, liczby punków 
za każde z tych kryteriów oraz dokumentów niezbędnych do ich 
potwierdzenia (druk 779); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Aleksandra Dulkiewicz – Prezydent Miasta Gdańska 

Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego  

Komisja wiodąca: K. Edukacji - pozytywna 

23) w sprawie zasad i trybu funkcjonowania Konwentów makrodzielnicowych  
(druk 772 + autopoprawka); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Cezary Śpiewak – Dowbór – Przewodniczący Klubu Radnych    
Koalicji Obywatelskiej 

 
                       Komisja wiodąca: K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna  
                       Prezydent Miasta Gdańska – bez uwag formalnych (opisowa) 
 

23a) w sprawie przeprowadzenia z mieszkańcami Miasta Gdańska      
konsultacji w sprawie zmian statutów dzielnic (druk 801 + poprawka); 

 
                         Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
 

                                    Karol Ważny – Przewodniczący Komisji doraźnej ds. Reformy  
                        Jednostek Pomocniczych Miasta Gdańska 
 



                        Komisja wiodąca: K. Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna  
Prezydent Miasta Gdańska – z uwagami   
(opisowa) 

 
24) w sprawie zasad i trybu nadawania tytułów Honorowej Obywatelki Miasta 

Gdańska albo Honorowego Obywatela Miasta Gdańska (druk 773); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

  Beata Dunajewska – Przewodnicząca Klubu Radnych  

Wszystko dla Gdańska 

 Komisja wiodąca: K. Kultury i Promocji – pozytywna 

           Prezydent Miasta Gdańska – opisowa 
 

25) w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 3 października 2020 r.  o podjęcie 

apelu przez Radę Miasta Gdańska (druk 806); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                     Andrzej Skiba – przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji  
 

26)  w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 21 września 2020 r. na działania 
dyrektora Gdańskich Nieruchomości w Gdańsku (druk 807); 

 
               Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                               Andrzej Skiba – przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji  
 

27) w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 14 września 2020 r. na działalność 
Prezydenta Miasta Gdańska (druk 808); 

 
             Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                              Andrzej Skiba – przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji  
 

28)  w sprawie rozpatrzenia skargi na zachowanie Zastępcy Prezydenta Miasta 
Gdańska (druk 809); 

 
         Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                             Andrzej Skiba – przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji  
 

29) w sprawie rozpatrzenia skargi na zachowanie strażnika miejskiego 
w Gdańsku (druk 810); 

 
            Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                            Andrzej Skiba – przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji  
 

30) Oświadczenie w sprawie Funduszu Odbudowy i Wieloletnich Ram 
Finansowych  Unii Europejskiej na lata 2021-2027.    

 



       Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                        przedstawiciel wnioskodawcy   
                    
5. Wnioski, oświadczenia osobiste.  

6. Zakończenie obrad. 

Na podstawie art. 25 ust. 3 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 
(Dz. U. z 2020 r. poz. 713) pracodawca obowiązany jest zwolnić radnego od pracy 
zawodowej w celu umożliwienia mu brania udziału w pracach organów gminy.   

 

 

PUNKT  2 

KOMUNIKATY 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przedstawiła informację nt. oświadczeń majątkowych składanych przez 

radnych, powiadomiła, że wszyscy radni złożyli je w terminie za 2019 rok, 

w stosunku do dziesięciu złożonych oświadczeń naczelnicy właściwych 

urzędów skarbowych zgłosili nieprawidłowości, dziewięcioro radnych 

wezwanych do wyjaśnień złożyło stosowne dokumenty, w przypadku 

jednego radnego nie zakończono jeszcze postepowania. Poprosiła 

o zabranie głosu Prezydent Miasta Gdańska, Panią Aleksandrę Dulkiewicz. 

 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ, Prezydent Miasta Gdańska 

Przedstawiła prezentację nt. działań Gdańska w czasie pandemii.  

 

Stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poprosiła o zabranie głosu Poseł na Sejm RP, Panią Beatę Maciejewską. 

 

BEATA MACIEJEWSKA, Poseł na Sejm RP 

Podziękowała za możliwość zabrania głosu na sesji RMG. Odniosła się do 

słów Prezydent Miasta Gdańska, na temat działań rządu RP. Zwróciła się do 

RMG z wnioskiem o upamiętnienie ofiar pedofilii w Gdańsku. Zaznaczyła, że 

już od dawna wiadomo, że niektórzy duchowni gdańscy ukrywali czyny 

pedofilskie. Poprosiła o rozważenie możliwości aby w miejscu gdzie stal 

pomnik Ks. Henryka Jankowskiego zawisła tablica upamiętniająca osoby, 

które były ofiarami pedofilii. 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przyjęła do wiadomości wniosek Pani Poseł. 



 

PUNKT  3 

OŚWIADCZENIA KLUBÓW RADNYCH 

 

CEZARY ŚPIEWAK-DOWBÓR, przewodniczący klubu KO 

Zwrócił się do Przewodniczącej Agnieszki Owczarczak o odczytanie tekstu 

oświadczenia w sprawie Funduszu Odbudowy i Wieloletnich Ram 

Finansowych  Unii Europejskiej na lata 2021-2027 złożonego przez kluby 

Koalicji Obywatelskiej i Wszystko dla Gdańska. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Odczytała tekst oświadczenia. 

 

KAZIMIERZ KORALEWSKI przewodniczący klubu PiS  

Nawiązał do projektu uchwały w sprawie nadania imienia gen. Bezruczki. 

Stwierdził, że miasto Gdańsk potrafi przełamywać trudne tematy historii. 

Wyraził też swoją i klubu PIS negatywną opinię odnośnie projektu uchwały 

w sprawie makrokonwentów dzielnicowych. Powiedział, że oświadczenie 

w sprawie Funduszu Odbudowy i Wieloletnich Ram Finansowych  Unii 

Europejskiej na lata 2021-2027 jest oświadczeniem o charakterze 

antypaństwowym i samorządy powinny wspierać rząd RP w jego 

działaniach. 

 

PUNKT  4 

UCHWAŁY 

 

1) w sprawie nadania nazwy Skwer im. gen. Marka Bezruczki (druk 
799); 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii komisji. 

Komisja wiodąca: K. Kultury i Promocji – pozytywna  
 

PIOTR BORAWSKI, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem 
 

LEV ZAKHARCHYSHYN, Konsul Ukrainy 



Przedstawił historię Generała Marka Bezruczki i zwrócił uwagę, na 

konieczność budowania dobrych relacji pomiędzy Ukrainą i Polską. 

 

ANDRZEJ STELMASIEWICZ, Radny Miasta Gdańska 

Wyraził swoje poparcie dla projektu uchwały i stwierdził, że powinniśmy 

szukać dróg porozumienia z Ukrainą. Stwierdził, ze osoba Marka Bezruczki 

jest przykładem bardzo pozytywnych relacji polsko-ukraińskich i powinno się 

informować o tym młodych ludzi. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 

 

            za                                      - 27   

                                                   przeciw                             -  0 
                                                   wstrzymało się                 -  7 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/758/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie nadania nazwy Skwer im. gen. Marka Bezruczki 

z dnia 26 listopada 2020 roku 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 3 

 

1a) w sprawie ustalenia przebiegu drogi gminnej - ulicy Michałki (druk 805);   

 

EMILIA LODZIŃSKA, Radna Miasta Gdańska 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. Poinformowała 

o pozytywnej opinii komisji Zagospodarowania Przestrzennego. 

  

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 

  

      za                                      - 32 
                                                   przeciw                             -  0 
                                                   wstrzymało się                 -  2 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  



                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/759/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie ustalenia przebiegu drogi gminnej - ulicy Michałki 

 
z dnia 26 listopada 2020 roku 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 4 

 

2) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 

bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 783); 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii komisji. 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  

 

Tomasz Lechowicz, Dyrektor Wydziału Skarbu 

Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 

 

      za                                      - 33 
                                                   przeciw                             -  0 
                                                   wstrzymało się                 -  1 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/760/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 
z dnia 26 listopada 2020 roku  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 5 



 

3) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 784); 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii komisji. 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  

 
Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 

 

      za                                      - 33 
                                                   przeciw                             -  0 
                                                   wstrzymało się                 -  0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/761/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

z dnia 26 listopada 2020 roku 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 6 

 

4) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 785); 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii komisji. 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  

 
EMILIA LODZIŃSKA, Radna Miasta Gdańska 

Wyraził swoje zdanie że wartość wyposażenia mieszkania w tym wypadku 

powoduje, że pojawiają się wątpliwości co do zasadności odstępowania od 

żądania zwrotu bonifikaty.  

 

 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK, Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 



Poprosiła Dyrektora T. Lechowicza o odniesienie się do kwestii poruszonych 

przez Przewodniczącą Emilię Lodzińską. 

 

TOMASZ LECHOWICZ, Dyrektor Wydziału Skarbu 

Poinformował że zapis ustawowy jest dosyć surowy w tym zakresie i zwrócił 

się do radnych o pozytywne rozpatrzenie druku. 

 

KAROL RABENDA, Radny Miasta Gdańska 

Spytał dyrektora T. Lechowicza jakie konsekwencje są wyciągane 

w sytuacjach kiedy notariusze popełniają błąd. 

 

TOMASZ LECHOWICZ, Dyrektor Wydziału Skarbu 

Poprosił o czas na przygotowanie. 

 

ROLAND DUDZIUK, Kierownik Referatu Bezprzetargowej Sprzedaży 

Lokali i Gruntów 

Potwierdził, że rzeczywiście było to mieszkanie w stanie deweloperskim 

i konieczne było jego dostosowanie do użytkowania. 

 

CEZARY ŚPIEWAK-DOWBÓR, Radny Miasta Gdańska 

Spytał w jaki sposób były weryfikowane kwoty wydatków poniesionych na 

urządzenie mieszkania. 

 

ROLAND DUDZIUK, Dyrektor 

Odpowiedział, że osoby które ubiegają się o bonifikatę są zobowiązane do 

przedstawienia faktur.  

 

KAZIMIERZ KORALEWSKI, Radny Miasta Gdańska  

Stwierdził, że zrozumiałe jest, że konieczne było doprowadzenie w/w 

mieszkania do stanu użyteczności.  

 

KAROL RABENDA, Radny Miasta Gdańska 

Wyraził zdziwienie, że Miasto zachęca mieszkańców do niestosowania się 

do przepisów. 

 

PIOTR DZIK, Radny Miasta Gdańska 

Poinformował, że na Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej mieszkańcy 

składający wnioski są informowani o konieczności zwrotu bonifikaty przed 

upływem 5 lat. Dodał, że wszystkie wnioski były sprawdzone bardzo 

dokładnie. 

CEZARY ŚPIEWAK-DOWBÓR, Radny Miasta Gdańska 



Zgodził się z wypowiedzią K. Koralewskiego. Ponowił pytanie czy urzędnicy 

widzieli na własne oczy kopie faktur. 

ROLAND DUDZIUK, Dyrektor 

Potwierdził, że otrzymano kopie faktur. 

PIOTR GRZELAK, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Zapewnił, że wszystkie wnioski zostały bardzo wnikliwie sprawdzone. 

 

KAROL RABENDA, Radny Miasta Gdańska 

Zwrócił się z pytaniem czy zakup nieruchomości i wykończenie jej jest 

zgodne z prawem. 

 

CEZARY ŚPIEWAK-DOWBÓR, Radny Miasta Gdańska  

Stwierdził, że sytuacja wymaga wyjątkowego zainteresowania, jednak jeżeli 

faktycznie zostało to sprawdzone wnikliwie, nie ma więcej pytań. 

 

KAZIMIERZ KORALEWSKI, Radny Miasta Gdańska  

Zwrócił uwagę na moralny aspekt sprawy. Przypomniał, że klauzula 5 lat 

działa na tyle skutecznie, że zagrożenie handlu mieszkaniami jest dużo 

mniejsze. 

 

BOGDAN OLESZEK, Radny Miasta Gdańska 

Stwierdził, że wniosków o bonifikatę jest dużo więcej, jednak na Komisję 

i sesję trafiają tylko te po weryfikacji. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 

 

      za                                      - 18 
                                                   przeciw                             -  0 
                                                   wstrzymało się                 - 15 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/762/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 



z dnia 26 listopada 2020 roku 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 7 

 

5)w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 786); 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii komisji. 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 

 

      za                                      - 29 
                                                   przeciw                             -  0 
                                                   wstrzymało się                 - 5 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/763/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

z dnia 26 listopada 2020 roku 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 8 

 

6) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 787); 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii komisji. 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  
 
 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 



 

      za                                      - 29 
                                                   przeciw                             -  0 
                                                   wstrzymało się                 - 5 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/764/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

z dnia 26 listopada 2020 roku 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 9 

 

7) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 788); 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii komisji. 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  
 
 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 

 

      za                                      - 28 
                                                   przeciw                             -  0 
                                                   wstrzymało się                 - 5 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/765/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 



w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

z dnia 26 listopada 2020 roku 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 10 

 

8) sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 789); 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii komisji. 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  
 
 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 

 

      za                                      - 29 
                                                   przeciw                             -  0 
                                                   wstrzymało się                 - 5 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/766/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

z dnia 26 listopada 2020 roku 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 11 

 

9) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 790); 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii komisji. 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  



 
 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 

 

      za                                      - 29 
                                                   przeciw                             -  0 
                                                   wstrzymało się                 - 5 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/767/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

z dnia 26 listopada 2020 roku 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 12 

 

10) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 791); 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii komisji. 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  
 
 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 

 

      za                                      - 29 
                                                   przeciw                             -  0 
                                                   wstrzymało się                 - 5 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/768/20 
 



Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

z dnia 26 listopada 2020 roku 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 13 

 

11) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 792); 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii komisji. 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  
 
 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 

 

      za                                      - 28 
                                                   przeciw                             -  0 
                                                   wstrzymało się                 - 6 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/769/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

z dnia 26 listopada 2020 roku 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 14 

 

12) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 793); 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 



Poinformowała o opinii komisji. 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  
 
 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 

 

      za                                      - 28 
                                                   przeciw                             -  0 
                                                   wstrzymało się                 - 6 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/770/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

z dnia 26 listopada 2020 roku  

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 15 

 

13) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 794); 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii komisji. 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  
 
 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 

 

      za                                      - 29 
                                                   przeciw                             -  0 
                                                   wstrzymało się                 - 5 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/771/20 



 
Rady Miasta Gdańska  

 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

z dnia 26 listopada 2020 roku  

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 16 

 

14) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 

bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 795); 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii komisji. 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  

 
KAROL RABENDA, Radny Miasta Gdańska 

Poprosił o dokładniejsze opisanie sytuacji przez Dyrektora Wydziału 

Skarbu. 

 

ROLAND DUDZIUK, Kierownik Referatu Bezprzetargowej Sprzedaży 

Lokali i Gruntów 

Wyjaśnił, że był to lokal wspólny z dwoma niezależnymi rodzinami, które 

sprzedały jeden duży lokal i nabyły dwa mniejsze. 

 

KAROL RABENDA, Radny Miasta Gdańska 

Powiedział, że to jest co innego. 

 

PIOTR GRZELAK, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Wyjaśnił, że odpowiedź na to pytanie jest zawarta w uzasadnieniu. 

 

 KAROL RABENDA, Radny Miasta Gdańska 

Stwierdził, że lokal ten został zamieniony na mieszkanie w Sopocie co 

skomplikowało sprawę. 

 

ROLAND DUDZIUK, Kierownik Referatu Bezprzetargowej Sprzedaży 

Lokali i Gruntów 

Wyjaśnił, że w tej sprawie zasięgano opinii radców prawnych, żeby wziąć 

pod uwagę cel ustawy.  

 

 KAROL RABENDA, Radny Miasta Gdańska 

Poprosił o dalsze wyjaśnienia. 



 

 

 

ROLAND DUDZIUK, Kierownik Referatu Bezprzetargowej Sprzedaży 

Lokali i Gruntów 

Wyjaśnił, że wszyscy najemcy mieli tytuł prawny do lokali i wszystkie 

przesłanki do zbycia lokalu zostały spełnione. 

 

TERESA WASILEWSKA, Radny Miasta Gdańska 

Spytała, czy druk ten był omawiany na Komisji. 

 

Agnieszka Owczarczak, Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Powiedziała, ze druk 795 był omawiany na Komisji. 

 

Cezary Śpiewak-Dowbór, Radny Miasta Gdańska 

Zaapelował do radnego Rabendy, o omawianie jednak takich problemów na 

posiedzeniach Komisji, której zresztą jest członkiem. Zgodził się, że na sesji 

Rady Miasta również można zadawać pytania. 

 

KAROL RABENDA, Radny Miasta Gdańska 

Stwierdził, że poprosił tylko o wyjaśnienie sytuacji, w której chodziło 

o wysoką bonifikatę sprzed 10 lat. 

 

Elżbieta Strzelczyk, Radna Miasta Gdańska 

Odniosła się do wcześniejszych wypowiedzi, że wątpliwości wyjaśniane są 

na Komisjach jednak zaznaczyła, że lepiej jest rozwiać je wątpliwości na 

sesji niż zostawić je niewyjaśnione. 

 

Kazimierz Koralewski, Radny Miasta Gdańska 

Powiedział, że zostało wykazane, że osoby, które otrzymały tą bonifikatę, 

rzeczywiście zamieszkały w osobnych lokalach ze względu na sytuację 

życiową. Domaganie się od nich zwrotu bonifikaty zrujnowałoby ich 

finansowo. 

PIOTR GRZELAK, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Stwierdził, że obecny system gospodarowania zasobem komunalnym  

 

EMILIA LODZIŃSKA, Radna Miasta Gdańska 

Powiedziała, że sytuacja omawiana dotyczył dość odległych czasów. 

Obecnie stan rzeczy jest inny.  

 

KAROL RABENDA, Radny Miasta Gdańska 



Nie zgodził się ze zdaniem radnej Lodzińskiej. Stwierdził, że tamta sytuacja 

była wynikiem zaniedbań poprzednich władz. 

 

CEZARY ŚPIEWAK – DWOBÓR, Radny Miasta Gdańska 

Wyraził opinię, że to Rada Miasta Gdańska wraz z Zastępcą Prezydenta 

kształtuje obecną politykę mieszkaniową. Stwierdził, że obecna polityka jest 

całkiem inna, daje mieszkańcom, którzy mieszkali dziesiątki lat w danym 

mieszkaniu możliwość wykupu mieszkania z bonifikatą.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 

 

      za                                      - 23 
                                                   przeciw                             -  0 
                                                   wstrzymało się                 - 10 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/772/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

z dnia 26 listopada 2020 roku 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 17 

 

15) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 796); 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii komisji. 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 

 

      za                                      - 28 
                                                   przeciw                             -  0 
                                                   wstrzymało się                 - 6 



 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/773/20 
Rady Miasta Gdańska  

 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 
 

z dnia 26 listopada 2020 roku 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 18 

 

16) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 797); 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii komisji. 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  
 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 

 

      za                                      - 28 
                                                   przeciw                             -  0 
                                                   wstrzymało się                 - 6 
 

Rada Miasta Gdańska  

                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/774/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

z dnia 26 listopada 2020 roku 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 19 



 

17) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 

bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 798); 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii komisji. 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  
 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 

 

      za                                      - 27 
                                                   przeciw                             -  0 
                                                   wstrzymało się                 - 6 
     

     Rada Miasta Gdańska  

                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/775/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

z dnia 26 listopada 2020 roku 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 20 

 

18) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie zasad           

gospodarowania zasobem komunalnych lokali użytkowych, 

czynszów i ich płatności oraz podziału Miasta Gdańska na strefy 

czynszowe (druk 803); 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii komisji. 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  
 

PIOTR KRYSZEWSKI, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 



 

      za                                      - 33 
                                                   przeciw                             -  0 
                                                   wstrzymało się                 - 0 
     

     Rada Miasta Gdańska  

                                                   w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/776/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

z dnia 26 listopada 2020 roku 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 21  

 

19)  w sprawie wprowadzenia programu restrukturyzacji należności   

pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających 

Gminie Miasta Gdańska - Gdańskim Nieruchomościom 

samorządowemu zakładowi budżetowemu z tytułu najmu lub 

bezumownego korzystania z lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Gdańska, komórek, garaży 

oraz gruntów administrowanych przez Gdańskie Nieruchomości-

samorządowy zakład budżetowy, a nie wykorzystywanych do 

prowadzenia działalności gospodarczej  (druk 804); 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii komisji. 

 

PIOTR KRYSZEWSKI, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 

EMILIA LODZIŃSKA, Radna Miasta Gdańska 

Wyraziła opinię, że jest to bardzo dobry pomysł. Dodała, że liczy na to że 

mieszkańcy którzy skorzystają z tej pomocy nie doprowadzą do takiej 

sytuacji ponownie.  

Komisja wiodąca: Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna 
                      Komisja Strategii i Budżetu - pozytywna 



Andrzej Skiba, Radny Miasta Gdańska 

Spytał ile wynoszą obecnie łączne zobowiązania mieszkańców wobec 

Gminy Miasta Gdańska oraz jakie działanie wcześniej były podjęte żeby 

zmniejszyć te zobowiązania. Spytał również o przyczyny dla których 

lokatorzy nie płacą czynszów. 

 

PIOTR GRZELAK, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Udostępnił prezentację, w której zawarte były odpowiedzi na zadane przez 

radnego Skibę pytania. Odpowiedział, że celem Gminy jest wyłapanie 

zadłużeń w czasie kiedy nie jest zbyt duży. 

 

Andrzej Skiba, Radny Miasta Gdańska 

Podziękował za odpowiedzi na pytania. Powiedział, że skłania się do tego 

aby poprzeć ten projekt. Stwierdził też że warto za pewien czas sprawdzić 

jak program działa. 

 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 

 

      za                                      - 34 
                                                   przeciw                             -  0 
                                                   wstrzymało się                 - 0 
     

     Rada Miasta Gdańska  

                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/777/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie wprowadzenia programu restrukturyzacji należności   

pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie 

Miasta Gdańska - Gdańskim Nieruchomościom samorządowemu 

zakładowi budżetowemu z tytułu najmu lub bezumownego korzystania 

z lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta 

Gdańska, komórek, garaży oraz gruntów administrowanych przez 

Gdańskie Nieruchomości-samorządowy zakład budżetowy, a nie 

wykorzystywanych do prowadzenia działalności gospodarczej   

 

z dnia 26 listopada 2020 roku 

 



Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 22 

 

20) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za 
zajęcia pasa drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest 
Prezydent Miasta Gdańska na cele niezwiązane z budową, 
przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg (druk 800); 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK, Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii komisji. 

 

MICHAŁ SZYMAŃSKI, Zastępca Dyrektora Gdańskiego Zarządu Dróg 

i Zieleni 

Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

BEATA DUNAJEWSKA, Radna Miasta Gdańska 

Przypomniała, że projekt tej uchwały jest wynikiem interpelacji klubów 

Wszystko dla Gdańska i Koalicji Obywatelskiej. Podziękowała za szybką 

realizację postulatów zawartych w interpelacji. 

 

CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR, Radny Miasta Gdańska  

Zgodził się z wypowiedzią radnej Dunajewskiej.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 

 

      za                                      - 34 
                                                   przeciw                             -  0 
                                                   wstrzymało się                 - 0 
     

     Rada Miasta Gdańska  

                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/778/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za 

zajęcia pasa drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Prezydent 

Komisja wiodąca: Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna 
                      Komisja Strategii i Budżetu - pozytywna 



Miasta Gdańska na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, 

utrzymaniem i ochroną dróg 

z dnia 26 listopada 2020 roku 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 23 

  

21) w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg 

i ich przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości 

kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu z 

drogi (druk 782); 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK, Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii komisji. 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna  
                                        K. Strategii i Budżetu – pozytywna  

 

JOANNA PIŃSKA, Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 

Kryzysowego 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 

 

      za                                      - 34 
                                                   przeciw                             -  0 
                                                   wstrzymało się                 -  0 
     

     Rada Miasta Gdańska  

                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/779/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i ich 

przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów 

powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu z drogi                          

 

z dnia 26 listopada 2020 roku 



 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 24 

 

22) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań, na które 

przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych w 2020 roku (druk 777); 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK, Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii komisji. 

 

 

MAŁGORZATA NIEMKIEWICZ – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Rodzinie w Gdańsku 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 

 

      za                                      - 33 
                                                   przeciw                             -  0 
                                                   wstrzymało się                 -  0 
     

     Rada Miasta Gdańska  

                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/780/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone 

będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2020 roku 

 

z dnia 26 listopada 2020 roku 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 25 

 

Komisja wiodąca: K. Rodziny i Polityki Społecznej – pozytywna  
                           K. Strategii i Budżetu – pozytywna   



23) w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu   

Gminy Miasta Gdańska dla przedszkoli, innych form wychowania 

przedszkolnego, szkół oraz placówek publicznych i niepublicznych 

prowadzonych przez osoby prawne inne niż jednostka samorządu 

terytorialnego lub osoby fizyczne na terenie Gdańska oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania (druk 

802); 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK, Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii komisji. 

Komisja wiodąca – Komisja Edukacji –  pozytywna 

Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 

 

GRZEGORZ KRYGER – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 

Społecznego 

Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 
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     Rada Miasta Gdańska  

                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/781/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu   Gminy 

Miasta Gdańska dla przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, 

szkół oraz placówek publicznych i niepublicznych prowadzonych przez 

osoby prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego lub osoby 

fizyczne na terenie Gdańska oraz trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania 

 

z dnia 26 listopada 2020 roku 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 26 



 

24) w sprawie ustalenia kryteriów wraz z liczbą punktów w postępowaniu 

rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli, publicznych innych form 

wychowania przedszkolnego oraz oddziałów przedszkolnych 

w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Gdańsk (druk 

778); 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK, Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii komisji. 

Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna  

 

GRZEGORZ KRYGER – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 

Społecznego 

Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

MATEUSZ SKARBEK, Radny Miasta Gdańska 

Spytał, czy w przypadku trudności z zaszczepieniem jest możliwość 

zabezpieczenia problemów rodziców z dostępem do usług medycznych. 

 

GRZEGORZ KRYGER – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 

Społecznego 

Odpowiedział, że oczywiście w takiej sytuacji będą honorowane 

przedstawione przez rodziców zaświadczenia. 

 

CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR, Radny Miasta Gdańska 

Dodał, że w przypadku takich trudności będzie można również uzyskać 

pomoc w trybie teleporady. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 
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     Rada Miasta Gdańska  

                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/782/20 
 

Rady Miasta Gdańska 
 



w sprawie ustalenia kryteriów wraz z liczbą punktów w postępowaniu 

rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli, publicznych innych form 

wychowania przedszkolnego oraz oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Gdańsk 

 

z dnia 26 listopada 2020 roku  

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 27 

 

25) w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do klas pierwszych 

publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Gdańsk, liczby punków za każde z tych kryteriów oraz dokumentów 

niezbędnych do ich potwierdzenia (druk 779); 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK, Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii komisji. 

Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 
 

GRZEGORZ KRYGER – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 

Społecznego 

Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

EMILIA LODZIŃSKA, Radna Miasta Gdańska 

Wyraziła obawę, że w przypadku rodziców, których młodsze dziecko nie 

chodziło do zerówki szkolnej może nie dostać się do danej szkoły. Dodała, 

że może lepiej byłoby zrównania ilości punktów za kontynuowanie nauki po 

zerówce i za posiadanie starszego rodzeństwa w tej samej szkole. 

 

GRZEGORZ KRYGER – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 

Społecznego 

Powiedział, że taka decyzja została podjęta w oparciu o ilość wniosków 

rodziców, których dziecko kontynuowało naukę w pierwszej klasie. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 
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     Rada Miasta Gdańska  

                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 



 

Uchwałę Nr XXX/783/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do klas pierwszych publicznych 

szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Gdańsk, liczby punków 

za każde z tych kryteriów oraz dokumentów niezbędnych  

do ich potwierdzenia 

 

z dnia 26 listopada 2020 roku  

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 28 

 

26) w sprawie zasad i trybu funkcjonowania Konwentów 

makrodzielnicowych (druk 772 + autopoprawka); 

 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK, Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii komisji. 

Komisja wiodąca: K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna  
                                   Prezydent Miasta Gdańska – bez uwag formalnych (opisowa) 

 

CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR, Radny Miasta Gdańska 

Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

AGNIESZKA OWCZARCZAK, Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała, że będzie po kolei udzielać głosu przedstawicielom 

jednostek pomocniczych, którzy zgłosili taką chęć. 

TOMASZ STRUK, Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Oliwa 

Zaczął od tego, że Rada Dzielnicy Oliwa jest jednostką pomocniczą Miasta 

Gdańska i w związku z tym współpraca z Miastem jest zapisana w statucie 

Rady Dzielnicy. Stwierdził, że troska o miasto i mieszkańców powinna się 

opierać na współpracy i rozmowie. Wyraził zaniepokojenie, że projekt 

uchwały został przedstawiony na kilka dni przed sesją Rady Miasta, nie 

dając jednostkom pomocniczym czasu na dokładne zapoznanie się. Dodał, 

że nie jest to wcale najważniejsza potrzeba dzielnic, a Miasto ignoruje w ten 

sposób sprzeciw dzielnic. Stwierdził, że projekt tej uchwały powinien przejść 

najpierw przez proces konsultacji społecznych z mieszkańcami dzielnic 

zawnioskował o zdjęcie druku. 

 



KRZYSZTOF SKRZYPSKI, Przewodniczący Zarządu Dzielnicy 

Przymorze Wielkie 

W imieniu Rady Dzielnicy Rady Dzielnicy Przymorze Wielkie negatywnie 

zaopiniował projekt uchwały. Zwrócił uwagę na aspekt równego traktowania 

wszystkich mieszkańców Gdańska. Dodał, że gdyby nie zdecydowany 

sprzeciw jednostek pomocniczych na pewno projekt ten zostałby już 

uchwalony. Powiedział, że jest to próba zamachu na obywatelskość 

i partycypację społeczną. Zaapelował o wycofanie druku z porządku obrad 

i skierowanie ich do szerokich konsultacji kiedy sytuacja pozwoli na 

bezpieczne ich przeprowadzenie. 

 

HALINA KRÓLCZYK, Przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Wrzeszcz 

Dolny 

Na wstępie w imieniu Rady Dzielnicy Wrzeszcz Dolny poprosiła o odrzucenie 

projektu uchwały i przeprowadzenie konsultacji społecznych w tej sprawie. 

Wyraziła obawę, że jest to „koń trojański”, rodzaj wytrychu do manipulowania 

w statutach dzielnic. Dodała, że zadziwiający jest upór aby wprowadzić ten 

projekt. Stwierdziła również, że zburzy to dotychczasową dobrą współpracę 

między radnymi dzielnic a radnymi miejskimi. 

 

ZENOBIA GLAC ŚCIEBURA, Przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Orunia 

Górna – Gdańsk Południe  

Przychyliła się do głosów przedmówców, apelując o nie przyjmowanie druku 

772 podczas dzisiejszej sesji. Dodała, że nie ma potrzeby tworzenia 

dodatkowego organu gdyż odbywają się już Kolegia na których omawiane 

są sprawy dzielnic. 

 

AGNIESZKA REZMER, Przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Chełm 

Poinformowała, że 4 listopada Rada Dzielnicy Chełm podjęła uchwałę 

w której wyraziła negatywne stanowisko wobec druku 772. Dodała, że 

wprowadzenie tego druku na 2 dni przed sesją budzi duże wątpliwości 

a pośpiech jest niezrozumiały w tak ważnym temacie. Zgodziła się, że może 

to być przydatne, jednak nie bez szczegółowych konsultacji społecznych. 

Przychyliła się również do głosów przedmówców i zaapelowała, żeby druk 

772 był rozpatrywany razem z drukiem 801.  

 

MAKSYMILIAN KIETURAKIS, Przewodniczący Zarządu Dzielnicy 

Gdańsk Śródmieście 

W imieniu Rady Dzielnicy Gdańsk Śródmieście wyraził negatywną opinię w 

sprawie druku 772. Stwierdził, że druk ten powstał z pominięciem jednostek 

pomocniczych, których pracę ma regulować. Podzielił zdanie mieszkańców,  



że powinno się głosować ten druk razem ze statutem. Wyraził też nadzieję, 

że dyskusja nad nowymi statutami będzie przeprowadzona w inny sposób. 

Podziękował również za dotychczasową dobrą współpracę Klubowi radnych  

Wszystko dla Gdańska oraz Przewodniczącemu Komisji ds. Reformy 

Jednostek Pomocniczych, Karolowi Ważnemu. Zaapelował o szerokie 

konsultacje społeczne w sprawie druku 772. 

ANDRZEJ WITKIEWICZ, Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Strzyża 

Poinformował, że opinia Rady Dzielnicy Strzyża dotycząca druku 772 była 

jednogłośnie negatywna. Stwierdził, że do rozmowy o inwestycjach 

niepotrzebne są konwenty makrodzielnicowe a jedynie współpraca i dobra 

wola do rozmów ze strony urzędników. Sprzeciwił się również 

zaproponowanemu składowi makrokonwentów. Skrytykował pomysł 

ingerowania makrokonwentów w wydatkowanie środków dzielnic. 

Zaapelował o wycofanie druku z porządku obrad i skierowanie do dalszych 

konsultacji. Na koniec dodał, że oczekuje umożliwienia uczestniczenia 

w posiedzeniach komisji. 

AGNIESZKA OWCZARCZAK, Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała, że obowiązek ustawowy dotyczy transmisji z sesji Rady 

Miasta, natomiast jeśli chodzi o komisje to również radni nie będący 

członkami danej komisji mogą otrzymać link z zaproszeniem po wyrażeniu 

woli uczestniczenia w posiedzeniu. Są wysyłane porządki komisji a na 7 dni 

przed posiedzeniem można zgłosić się i otrzymać link z zaproszeniem. 

 

ŁUKASZ ŚWIACKI, Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Piecki – Migowo 

Powiedział, że stanowisko Rady Dzielnicy Piecki – Migowo w sprawie druku 

772 było początkowo umiarkowane jednak po zapoznaniu się z opiniami 

innych dzielnic zaopiniowano druk negatywnie, głównie ze względu na 

pośpiech. Wyraził też zdanie, że niechęć niektórych dzielnic do współpracy 

z sąsiednimi dzielnicami przypomina niechęć rządu do Unii Europejskiej. 

Zaapelował o nie zaognianie sytuacji . Poprosił też aby makrokonwenty 

odbywały się z udziałem jak największej liczby radnych dzielnicowych. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK, Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o wyczerpaniu listy mówców ze strony rad dzielnic. 

ANDRZEJ SKIBA, Radny Miasta Gdańska 

Stwierdził, że słowa, które padły ze strony przedstawicieli jednostek 

pomocniczych powinny skłonić radnych do wycofania się tego projektu. 

Przytoczył również słowa uchwały Rady Dzielnicy Nowy Port, która wyraziła 

negatywne stanowisko wobec druku 772.  

 

PRZEMYSŁAW MALAK, Radny Miasta Gdańska 



Przytoczył słowa radnego na posiedzeniu komisji Andrzeja Stelmasiewicza, 

który stwierdził, że nie widzi sensu tworzenia nowej struktury jaką są 

makrodzielnice skoro wystarczyłoby po prostu zorganizować spotkania, na 

których przedstawiciele dzielnic mogliby rozmawiać. Zwrócił się z apelem do 

radnych Koalicji i Wszystko dla Gdańska aby wzięli pod uwagę opinie Rad 

Dzielnic i zagłosowali przeciw drukowi 772. 

PRZEMYSŁAW MAJEWSKI, Radny Miasta Gdańska 

Zwrócił się do Prezydent Miasta Gdańska, że w swoim oświadczeniu nie 

zajęła się sprawą niezwykle ważną dla rad dzielnic. 

Wyraził zdumienie, że projekt dotyczący konwentów makrodzielnicowych 

powstał w takim pośpiechu, mimo ogromnego sprzeciwu rad dzielnic. 

Powiedział, że liczy na to, że jednak radni zagłosują przeciw temu 

projektowi.  Stwierdził również, że prawo nie powinno być uchwalane wbrew 

opiniom radnych dzielnic. 

 

KAROL WAŻNY, Radny Miasta Gdańska 

Nawiązał do pytania radnego Przemysława Majewskiego dotyczącego 

uzasadnienia. Stwierdził, że im szybciej projekt zostanie wdrożony tym lepiej 

można będzie sprawdzić jego działanie. Dodał, że wiele rad dzielnic 

narzeka, że współpraca nie układa się z radnymi miejskimi i z urzędem. 

Założenie komisji było stworzenie lepszych warunków do tej współpracy. 

Dotychczasowa współpraca nie miała żadnego harmonogramu, 

regularności. Powiedział, że na każde spotkanie będą zapraszani 

przedstawiciele tych dzielnic, które będą bezpośrednio zainteresowane 

z omawianym tematem.  

KAMILA BŁASZCZYK, Radna Miasta Gdańska 

Odniosła się do zarzutu, że Miasto chce przejąć kontrolę nad radami 

dzielnic. Dodała, że nie ma żadnego zapisu, który by to potwierdzał i jest to 

nieprawda. 

Wspomniała również, że nie da się wprowadzić pilotażu bez wprowadzenia 

projektu w życie.  

JAN PERUCKI, Radny Miasta Gdańska 

Powiedział, że przygotowanie druku 772 trwało długo, dyskusje toczyły się 

przez ok. 2 lata i Rady dzielnic miały okazję się wypowiedzieć. Powiedział, 

że nikt nie twierdzi, że rozwiązanie takie będzie obowiązywało zawsze. Jeśli 

się nie sprawdzi będzie można je zmienić.  

Dodał też, że w żadnym wypadku makrokonwenty nie będą ingerować 

w budżety poszczególnych dzielnic.  

 

ŁUKASZ BEJM, Radny Miasta Gdańska 



Stwierdził, że niepokoi go niechęć niektórych rad do współpracy z sąsiednimi 

dzielnicami. Przypomniał, że sam również był radnym dzielnicowym. 

PIOTR GIERSZEWSKI, Radny Miasta Gdańska 

Powiedział, że po raz pierwszy w Radzie Miasta Gdańska znalazło się tyle 

osób, które wcześniej były radnymi dzielnic. Stwierdził, że nie widział do tej 

pory projektu uchwały ,który budziłby tyle wątpliwości i negatywnych opinii. 

Wyraził wątpliwość czy rzeczywiście ta uchwała ma służyć dobru 

mieszkańców Gdańska. Wystąpił z wnioskiem formalnym o skierowanie 

druku 772 ponownie do prac Komisji Zrównoważonego Rozwoju.  

 

CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR, Radny Miasta Gdańska 

Stwierdził, że radni powinni zagłosować przeciw wnioskowi formalnemu 

zgłoszonemu przez radnego Gierszewskiego. Powiedział, że wydłużanie 

procedowania druku o kolejne miesiące sprawi, że niepotrzebnie straci się 

czas. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK,  

Rozpoczęła głosowanie w sprawie wniosku formalnego o odesłanie druku 

772 do Komisji Zrównoważonego Rozwoju. 

 

      za                                      - 12 
                                                   przeciw                             - 20 
                                                   wstrzymało się                 -  1 
 

Wniosek formalny nie został przyjęty. 

 

PRZEMYSŁAW MAJEWSKI, Radny Miasta Gdańska 

Odniósł się do wypowiedzi radnego K. Ważnego. Stwierdził, że nie 

przekonuje go informacja, że projekt ten jest podejmowany w tak szybkim 

tempie ze względu na rozpoczęcie od stycznia nowego roku budżetowego. 

Powiedział, że uchwała ta nie jest potrzebna ani mieszkańcom ani radom 

dzielnic. 

 

JAN PERUCKI, Radny Miasta Gdańska 

Zwrócił się do radnego Majewskiego mówiąc, że w związku z tym że budżet 

będzie trudny tym bardziej, trzeba z uwagą odnosić się do wydatkowanych 

pieniędzy a temu ma służyć stworzenie konwentów makrodzielnicowych. 

 

ANNA GOLĘDZINOWSKA, Radna Miasta Gdańska  

Odniosła się do argumentów czy druk 772 będzie służył mieszkańcom. 

Zgodziła  się że zwiększenie budżetów dzielnic było dobrym krokiem. 



Powiedziała, że jest to dobry moment ze względu na fakt, że budżety ruszają 

od 1 stycznia. Zaapelowała do wszystkich o nie kierowanie się emocjami 

i nie obawianie się wspólnych spotkań dzielnic. 

 

 

ALEKSANDRA DULKIEWCZ, Prezydent Miasta Gdańska 

Powiedziała, że rozumie niepokój związany z drukiem 772 ze względu na to, 

że jest to nowy pomysł. Zaapelowała jednak aby spróbować zaufać 

i powstrzymać się od krytycznych komentarzy. 

 

WALDEMAR JAROSZEWICZ, Radny Miasta Gdańska 

Wyraził zdziwienie, że taki druk jest procedowany. Stwierdził, że 

w poprzednich kadencjach Rada Miasta starała się zwiększyć 

samodzielność rad dzielnic i tworzenie nowego ciała konsultacyjnego bez 

większych uprawnień jest bezcelowe. Powiedział, że rozumie stanowisko 

rad dzielnic, które protestują przeciwko takiemu rozwiązaniu. 

 

MATEUSZ SKARBEK, Radny Miasta Gdańska 

Stwierdził, że w dyskusji za dużo słyszy głosów opierających się na 

emocjach a za mało wyważonych i przemyślanych. Zaapelował aby spojrzeć 

na sprawę chłodnym, merytorycznym okiem i dokładną analizę 

poszczególnych zapisów projekty uchwały.  

 

KAROL RABENDA, Radny Miasta Gdańska 

Wyraził opinię, że konwenty będą prowadzić do zmniejszenia znaczenia 

poszczególnych rad dzielnic i po prostu ułatwiać życie urzędnikom.  

 

MATEUSZ SKARBEK, Radny Miasta Gdańska 

Odniósł się do wypowiedzi przedmówcy. Stwierdził, że jest to organ 

opiniodawczy i nie widzi ryzyka o którym wspomniał radny Rabenda.  

KAROL WAŻNY, Radny Miasta Gdańska 

Nawiązał do stwierdzenia, że często problem jest po stronie urzędników. 

Powiedział, że nierzadko jest odwrotnie. 

 

ŁUKASZ BEJM, Radny Miasta Gdańska 

Powiedział, że Rada Dzielnicy otrzymała druk o nadaniu imienia gen. 

Bezruczki i nie jest prawdą, że nie mogli się do tego odnieść 

 

KAROL RABENDA, Radny Miasta Gdańska 

Powiedział, że w swojej wypowiedzi nie posądza urzędników o złą wolę 

a raczej o jakieś błędy.  

 



PRZEMYSŁAW MALAK, Radny Miasta Gdańska 

Spytał, dlaczego radni Koalicji Obywatelskiej nie zaproponował dwóch 

przedstawicieli każdej z rad aby wyrównać dysproporcję radnych dzielnic 

w stosunku do liczby radnych Miasta. 

 

KAMILA BŁASZCZYK, Radna Miasta Gdańska 

Zwróciła uwagę radnemu aby zapoznał się dokładnie z treścią uchwały, 

w której brak jakichkolwiek zapisów mówiących o możliwości 

przegłosowania kogokolwiek. Zaznaczyła, że na spotkania konwentów 

makrodzielnicowych będzie mógł przyjść każdy zainteresowany. 

ROMUALD PLEWA, Radny Miasta Gdańska 

Zaprzeczył słowom radnej Błaszczyk, że możliwe jest zorganizowanie 

spotkań w dużym gronie  z racji pandemii. Dodał, że projekt zmuszający rady 

dzielnic do wspólnego działania nie jest korzystny dla rad dzielnic. 

 

ELŻBIETA STRZELCZYK, Radna Miasta Gdańska 

Stwierdziła, że po uczestniczeniu w kilku spotkaniach dotyczących tematu 

dalej nie widzi powodu tworzenia makrokonwentów. Dodała, że widzi tutaj 

jedynie próbę ograniczenia samodzielnych działań rad dzielnic. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK, Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Powiedziała, że w tej uchwale nie ma żadnych zapisów świadczących 

o ograniczaniu rad dzielnic. 

 

PRZEMYSŁAW MAJEWSKI, Radny Miasta Gdańska 

Przypomniał, że dopiero dziś mija termin opinii przez rady dzielnic. 

Powiedział, że tak naprawdę należałoby usprawnić działanie Kolegium 

Przewodniczących Rad Dzielnic działającego w ramach Referatu 

Partycypacji Społecznej i Rad dzielnic. 

 

Nie było więcej głosów w dyskusji. Przystąpiono do głosowania. 
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     Rada Miasta Gdańska  

                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/784/20 



 
w sprawie zasad i trybu funkcjonowania Konwentów makrodzielnicowych 

 
z dnia 26 listopada 2020 roku  

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 29 

 

27) w sprawie przeprowadzenia z mieszkańcami Miasta Gdańska      

konsultacji w sprawie zmian statutów dzielnic (druk 801 + poprawka); 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK, Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii komisji. 

 

KAROL WAŻNY, Radny Miasta Gdańska 

Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

ANDRZEJ WITKIEWICZ, Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Strzyża 

Poinformował o negatywnej opinii Rady Dzielnicy Strzyża. Wyraził 

zdumienie, że radni miejscy nie pojawili się na sesji Rady Dzielnicy aby 

przekonać radnych dzielnicy Strzyża do tego projektu. Stwierdził, że 

niepokojący jest fakt, że druk 801 jest procedowany w pośpiechu, podobnie  

jak druk 772, a informacje do Zarządów wysyłane są na ostatnią chwilę. 

Dodał, że przyjmowanie przez Radę Miasta Gdańska druku 801 

w momencie nasilenia pandemii może prowadzić do dyskryminacji 

mieszkańców wykluczonych cyfrowo, gdyż spotkania konsultacyjne 

planowane są w Internecie. Wskazał również na różnice pomiędzy 

założeniami, które zostały przedstawione w prezentacji dla mediów  a tym 

co faktycznie znalazło się w treści projektu uchwały, mi.in. obietnicy 

wydłużenia kadencji radnych dzielnic z 2 do 4 miesięcy po zakończeniu 

kadencji Rady Miasta. Zaapelował o odesłanie druku do Komisji w celu 

dokonania zmian. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK, Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Zwróciła uwagę, że rozumie fakt, że Rada Dzielnicy miała niewiele czasu na 

przesłanie uchwały, jednak można było zrobić to mailem. Dodała również, 

że nie ma znaczenia, która komisja jest wiodącą dla danego projektu. 

Przypomniała, że uchwała jest otwarciem rozmów do konsultacji odnośnie 

uchwalenia statutów a nie uchwalaniem samych statutów. 

 

 

                        Komisja wiodąca: K. Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna  
                                                  Prezydent Miasta Gdańska – z uwagami (opisowa) 



 

 

PRZEMYSŁAW MAJEWSKI, Radny Miasta Gdańska 

Poruszył temat procedury konsultacji, które odbędą się w dobie pandemii 

w formie cyfrowej co spowoduje wykluczenie części mieszkańców, którzy nie 

mają dostępu do Internetu.  

 

KAROL WAŻNY, Radny Miasta Gdańska 

Odniósł się do wypowiedzi radnego Przemysława Majewskiego i Andrzeja 

Witkiewicza. Odnośnie trybu konsultacji online powiedział, że temat 

konsultacji nie zostanie zamknięty do terminu 15 lutego ale być może 

zostanie wydłużony. Być może później będzie możliwość przeprowadzenia 

ich w tradycyjnej formie.  Przypomniał również że odbyło się 14 spotkań, na 

których dyskusje dotyczyły właśnie tego projektu.  

 

PRZEMYSŁAW MALAK, Radny Miasta Gdańska 

Spytał czy Przewodnicząca Agnieszka Owczarczak dysponuje opinią Rady 

Dzielnicy Piecki Migowo, która została. Dodał, że radni nie otrzymali tej 

opinii. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK, Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Potwierdziła, że posiada wspomnianą opinię. 

 

PRZEMYSŁAW MALAK, Radny Miasta Gdańska 

Stwierdził, że ten projekt nie ułatwi pracy radnych dzielnic na rzecz 

mieszkańców. Dalej będą oni musieli jeździć od Urzędu do Urzędu ponieważ 

nie utworzono żadnej jednostki, w której radni dzielnicy mogliby załatwić 

każdą sprawę. Dodał też, że będą narzucone terminy uchwalenia budżetu 

dzielnicy a propozycje do budżetu będą musiały być przedstawione na wiele 

miesięcy wcześniej. Powiedział, że utrudni to pracę radych dzielnic a jedynie 

ułatwi pracę urzędnikom. Zaprzeczył też słowom radnej Błaszczyk, że 

konsultacje będą trwały 3 miesiące. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK, Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o wniosku formalnym o zamknięciu listy mówców. 

 

LECH WAŁĘSA, Radny Miasta Gdańska 

Wyraził opinię, że są to bardzo dobre projekty, rozwijające rady dzielnic. 

Dodał, że rozumie, iż jest to trudny temat jednak zaapelował aby dać mu 

szansę i zgłosił wniosek o zamknięcie listy mówców. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK, Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 



Poddała pod głosowanie wniosek o zamknięcie listy mówców. 

 

Przystąpiono do głosowania. 
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Lista mówców nie została zamknięta. 

 

KAMILA BŁASZCZYK, Radna Miasta Gdańska 

Odniosła się do wypowiedzi radnego Malaka. Powiedziała, że formalnie 

rzeczywiście termin konsultacji wynosi 1 miesiąc jednak wynika to z faktu, 

że wcześniej nie można byłoby zacząć tych konsultacji przed weryfikacją 

przez Wojewodę. Dodała, że Przewodniczący Karol Ważny zapowiedział 

cykl spotkań. 

 

ANDRZEJ STELMASIEWICZ, Radny Miasta Gdańska 

Przypomniał, że uchwała nie dotyczy treści statutów ale rozpoczęcia 

konsultacji. Dodał, że Komisja doraźna koncentrowała się głównie na 

statutach i stworzono projekt uchwały, który będzie podstawą do dyskusji. 

Zaapelował żeby przeanalizować dokładnie treść projektu uchwały i aby rady 

dzielnic przesłały swoje uwagi na piśmie do komisji doraźnej.  

 

KAMILA BŁASZCZYK, Radna Miasta Gdańska 

Przychyliła się do głosu radnego Stelmasiewicza. Dodała, żeby wszystkie 

uchwały do projektów statutów zgłaszać do komisji doraźnej w trybie 

konsultacji. Powiedziała, że mieszkańcy którzy nie mają dostępu do 

Internetu mogą swoje uwagi przesłać pisemnie. 

 

PRZEMYSŁAW MALAK, Radny Miasta Gdańska 

Przypomniał o tym, że w kampanii wyborczej niektórzy obecni radni 

koncentrowali się na wzmocnieniu rad dzielnic a teraz się tego nie realizuje. 

Mówiło się o zwiększeniu budżetów rad dzielnic a tymczasem robi się 

odwrotnie. Nie dostrzega się opinii przedstawicieli dzielnic, które są 

negatywne, brakuje szacunku i dialogu. Wyraził nadzieję, że radni dzielnic 

masowo wezmą udział w konsultacjach i uda się zmienić ten zły projekt. 

Stwierdził, że według niego śp. Prezydent Paweł Adamowicz nie dopuściłby 

do takiego traktowania rad dzielnic. 

 

BEATA DUNAJEWSKA, Radna Miasta Gdańska 



Poprosiła radnego Malaka o nie powoływanie się na słowa Śp. Prezydenta 

Pawła Adamowicza. Zwróciła się z pytaniem do Przewodniczącego Klubu 

Koalicji Obywatelskiej czy zaproponowane zmiany w statutach będą 

obowiązywały od nowej kadencji i nie dojdzie do zabrania 90% środków 

z budżetu dzielnicy Piecki Migowo. 

 

CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR, Radny Miasta Gdańska 

Poinformował, że komisją wiodącą tego projektu jest Komisja doraźna ds. 

reformy jednostek pomocniczych. Odpowiedział jednak, że w projekcie 

uchwały jest zapis że zmiany mogą zostać wprowadzone również w trakcie 

trwania kadencji jednak możliwe jest, że po konsultacjach zostanie to 

zmienione. Odniósł się też do słów radnego Malaka, że większość rad 

będzie otrzymywała większe środki. Dodał, że jest pewny, że w trybie 

konsultacji większość uwag zostanie uwzględniona.  

 

PRZEMYSŁAW MALAK, Radny Miasta Gdańska 

Odniósł się do wypowiedzi przedmówców, że zapisy w projekcie uchwały 

jasno mówią o terminach uchwalania budżetu.  

 

CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR, Radny Miasta Gdańska 

Zapytał radnego Malaka czy uważa, że nie powinno się przeprowadzać 

konsultacji. 

 

PRZEMYSŁAW MALAK, Radny Miasta Gdańska 

Odpowiedział, że projekt powinna przygotować komisja a nie klub Koalicji 

Obywatelskiej. 

 

PRZEMYSŁAW MAJEWSKI, Radny Miasta Gdańska 

Stwierdził, że częścią projektu są załączniki czyli projekty statutów i radni 

powinni to rozpatrywać całościowo. Dodał również, że w zapisach uchwały 

jest mowa o opinii makrokonwentów a podobno miało nie być takich opinii.’’ 

 

CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR, Radny Miasta Gdańska 

Odpowiedział, że będzie to niewiążąca opinia składająca się z sumy 

wypowiedzi wszystkich mieszkańców. 

 

ELŻBIETA STRZELCZYK, Radna Miasta Gdańska 

Wyraziła zaniepokojenie, że konsultacje w sprawie druku 801 mają trwać 

tylko 20 dni. Zgłosiła wniosek formalny o odesłanie druku do Komisji 

doraźnej.  

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK, Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 



Poinformowała o przyjęciu wniosku formalnego. 

 

 

CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR, Radny Miasta Gdańska 

Wyraził przekonanie, że nie ma potrzeby odsyłania tego wniosku do komisji. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK, Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przypomniała, że nie jest to uchwała dotycząca samych statutów a jedynie 

otwarcie konsultacji. Otworzyła głosowanie. 
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Druk nie został odesłany do Komisji. 

 

ROMUALD PLEWA, Radny Miasta Gdańska 

Powiedział, że w ramach druku 801 zgłosił Przewodniczącemu Komisji 

Doraźnej prośbę aby czytelnie zostało zapisane jakie diety będą otrzymywali 

Przewodniczący Zarządu oraz jego zastępca. Nie znalazł jednak 

w przesłanym dokumencie takich zapisów.  

Zawnioskował też o wydłużenie okresu konsultacji i umożliwienie 

wypowiedzenia się osobom nie korzystającym z komputera i Internetu.  

 

JAN PERUCKI, Radny Miasta Gdańska 

Poinformował o wszystkich terminach spotkań i rozpoczęcia konsultacji. 

Zachęcił do uczestnictwa w nich radnych dzielnic i mieszkańców. 

Poinformował, że każdy może również złożyć uwagi do tego projektu 

w formie pisemnej. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK, Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Zarządziła krótką przerwę techniczną. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK, Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przypomniała, że do druku 801 została złożona poprawka przez Klub Koalicji 

Obywatelskiej. Dodała, że najpierw będzie głosowana poprawka a następnie 

sama uchwała. 

 

Przystąpiono do głosowania poprawki. 
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Poprawka została przegłosowana. 

 

Przystąpiono do głosowania druku  801 
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      Rada Miasta Gdańska  

                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/785/20 
 

 

w sprawie przeprowadzenia z mieszkańcami Miasta Gdańska      

konsultacji w sprawie zmian statutów dzielnic 

 

z dnia 26 listopada 2020 roku  

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 30 

 

28)  w sprawie zasad i trybu nadawania tytułów Honorowej Obywatelki 
Miasta Gdańska albo Honorowego Obywatela Miasta Gdańska  
(druk 773); 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK, Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii komisji. 

Komisja wiodąca: K. Kultury i Promocji – pozytywna 
                           Prezydent Miasta Gdańska – opisowa 

 

BEATA DUNAJEWSKA, Radna Miasta Gdańska 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
 MATEUSZ SKARBEK, Radny Miasta Gdańska 
Wyraził pozytywną opinię na temat tego druku. Zachęcił do poparcia. 
 
ELŻBIETA STRZELCZYK, Radna Miasta Gdańska 



Zwróciła się z pytaniem dlaczego ograniczony jest wniosek o nadanie tytułu 
Honorowego obywatela i Honorowej obywatelki Miasta Gdańska jedynie do 
18 radnych miasta Gdańska. Spytała dlaczego nie można tego rozszerzyć o 
osoby nieżyjące. 
 
ANDRZEJ SKIBA, Radny Miasta Gdańska 
Zapytał o zapis w par. 2, mówiącej o tym, że nie można przyznać tytułu 
osobie w rażący sposób naruszającej zasady współżycia społecznego. 
 
CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR, Radny Miasta Gdańska 

Odniósł się do wypowiedzi przedmówców. Powiedział, że zawsze śmierć 

budzi emocje i chęć upamiętnienia. Co do zasad współżycia społecznego 

powiedział, że decydować będzie Rada Miasta Gdańska. 

 

BEATA DUNAJEWSKA, Radna Miasta Gdańska 
Potwierdziła, że ostateczną decyzję będzie podejmowała Rada Miasta 

Gdańska. Na pytanie radnej E. Strzelczyk powiedziała, że pośmiertne 

przyznawanie tytułu Honorowego Obywatela jest zawsze emocjonalne 

a zostało to zawężone do 18 radnych aby tytuł był przyznawany tylko 

osobom naprawdę zasłużonym. 

 

KATARZYNA CZERNIEWSKA, Radna Miasta Gdańska 

Pogratulowała Przewodniczącej Beacie Dunajewskiej determinacji 

i wytrwałości w przygotowaniu projektu uchwały.  

 

MATEUSZ SKARBEK, Radny Miasta Gdańska 
Nawiązał do rażącego naruszenia zasad współżycia społecznego mówiąc, 

że istnieje szerokie orzecznictwo sądowe mówiące o tym problemie. Dodał, 

że istnieje ryzyko, że pewne grupy osób mogłyby składać wnioski 

niepoważne o uhonorowanie osób nieżyjących np. 300 lat. Dlatego 

ograniczenie do 18 radnych jest zasadne. 

 

ANDRZEJ SKIBA, Radny Miasta Gdańska 

Powiedział, że jeśli skalę łamania zasad współżycia społecznego mieliby 

oceniać radni to widzi tu duże zagrożenie. Zaproponował, aby zlikwidować 

ten punkt. Zapytał dlaczego radni dzielnicowi zostali pozbawieni możliwości 

wypowiedzenia się. 

 

BEATA DUNAJEWSKA, Radna Miasta Gdańska 
Odpowiedziała, że radni dzielnicowi mają możliwość wypowiedzenia się 

poprzez zebranie 300 podpisów. Dodała, że nie wyobraża sobie żeby 

Honorowy obywatel niszczył elewacje w mieście. 



 

KAROL RABENDA, Radny Miasta Gdańska 

Nawiązał do wypowiedzi radnego Skarbka. Powiedział, że w Komisji Kultury 

przy nadawaniu nazw ulic jest mechanizm 5 lat. Dodał, że raczej do tej pory 

wszystkie wnioski były poważne i nie rozumie dlaczego nie można tutaj 

zastosować tego mechanizmu. 

 

PRZEMYSŁAW MAJEWSKI, Radny Miasta Gdańska 

Zgłosił wniosek formalny o odesłanie druku do komisji aby dopracować 

zapisy dotyczące zasad współżycia społecznego. 

 

 

BEATA DUNAJEWSKA, Radna Miasta Gdańska 
Powiedziała, że druk ten już raz był odsyłany do komisji i nie widzi powodu 

aby powtórnie to robić. Dodała, że zapisy są jasne. 

 

CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR, Radny Miasta Gdańska 

Stwierdził, że ten wniosek formalny wydaje się być wyrazem złej woli 

radnych klubu Prawa i Sprawiedliwości. Dodał, że zagłosuje przeciw. 

 

KATARZYNA CZERNIEWSKA, Radna Miasta Gdańska 

Odniosła się do wypowiedzi radnego Andrzeja Skiby, że klub Wszystko dla 

Gdańska patrzy na sprawy Gdańska perspektywicznie. Zwróciła się do 

radnego Skiby z pytaniem co miał na myśli mówiąc, że zgodzi się poprzeć 

uchwałę jeśli radni zgodzą się aby tytuł Honorowego Obywatela Miasta 

Gdańska został przyznany pośmiertnie Prezydentowi Lechowi 

Kaczyńskiego. 

 

ANDRZEJ SKIBA, Radny Miasta Gdańska 
Odpowiedział, że nie poparłby projektu bez wniesienia konkretnych zmian. 

Dodał, ze słyszał, że to właśnie w klubie Wszystko dla Gdańska doszło do 

jakiejś wymiany handlowej w przypadku tego druku. 

 

BEATA DUNAJEWSKA, Radna Miasta Gdańska 
Poprosiła o merytoryczną dyskusję i powściągnięcie emocji.  
 
Przystąpiono do głosowania wniosku o odesłanie do Komisji. 
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Wniosek nie został odesłany do Komisji. 

 
KAROL RABENDA, Radny Miasta Gdańska 

Zaapelował do Radnej Dunajewskiej aby każdy pilnował swoich radnych. 
Dodał, że uwaga radnej Czerniewskiej jest nie na miejscu. Powiedział,  że 
największym problemem jest ograniczanie mieszkańcom możliwości 
zgłoszenia wniosków mieszkańcom. 
 
BEATA DUNAJEWSKA, Radna Miasta Gdańska 
Spytała, jak zareagowałby gdyby ktoś zgłosił wniosek o uhonorowanie osoby 
kontrowersyjnej, jak np. Napoleon.  
BOGDAN OLESZEK, Radny Miasta Gdańska 
Powiedział, że 18 radnych jest to ponad połowa składu Rady. 
 
Nie było więcej głosów w dyskusji. Przystąpiono do głosowania. 
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     Rada Miasta Gdańska  

                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/786/20 
 

w sprawie zasad i trybu nadawania tytułów Honorowej Obywatelki Miasta 
Gdańska albo Honorowego Obywatela Miasta Gdańska 

 
z dnia 26 listopada 2020 roku  

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 31 

 

29)  w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 3 października 2020 r.                     

o podjęcie apelu przez Radę Miasta Gdańska (druk 806); 

 
ANDRZEJ SKIBA, Radny Miasta Gdańska 
Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Nie było więcej głosów w dyskusji. Przystąpiono do głosowania. 
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     Rada Miasta Gdańska  

                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/787/20 
 

w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 3 października 2020 r. o podjęcie 
apelu przez Radę Miasta Gdańska 

z dnia 26 listopada 2020 roku  

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 32 

 
30)  w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 21 września 2020 r. na działania 

dyrektora Gdańskich Nieruchomości w Gdańsku (druk 807); 
 

ANDRZEJ SKIBA, Radny Miasta Gdańska 
Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Nie było więcej głosów w dyskusji. Przystąpiono do głosowania. 
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     Rada Miasta Gdańska  

                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/788/20 
 

w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 21 września 2020 r. na działania 

dyrektora Gdańskich Nieruchomości w Gdańsku  

 

z dnia 26 listopada 2020 roku  

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 33 

 

31) w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 14 września 2020 r. na 

działalność Prezydenta Miasta Gdańska (druk 808); 

 

ANDRZEJ SKIBA, Radny Miasta Gdańska 
Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 



 
Nie było więcej głosów w dyskusji. Przystąpiono do głosowania. 

 

      za                                      - 22 
                                                   przeciw                             -  0 
                                                   wstrzymało się                 - 12 
     

     Rada Miasta Gdańska  

                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/789/20 
 

w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 14 września 2020 r. na działalność 

Prezydenta Miasta Gdańska 

 

z dnia 26 listopada 2020 roku  

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 34 

 

32) w sprawie rozpatrzenia skargi na zachowanie Zastępcy Prezydenta 

Miasta Gdańska (druk 809); 

ANDRZEJ SKIBA, Radny Miasta Gdańska 
Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Nie było więcej głosów w dyskusji. Przystąpiono do głosowania. 

 

      za                                      - 22 
                                                   przeciw                             -  1 
                                                   wstrzymało się                 - 11 
     

     Rada Miasta Gdańska  

                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/790/20 
 

w sprawie rozpatrzenia skargi na zachowanie Zastępcy Prezydenta Miasta 

Gdańska 

 

z dnia 26 listopada 2020 roku  

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 35 



 

33) w sprawie rozpatrzenia skargi na zachowanie strażnika miejskiego 

w Gdańsku (druk 810); 

ANDRZEJ SKIBA, Radny Miasta Gdańska 
Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Nie było więcej głosów w dyskusji. Przystąpiono do głosowania. 

 

      za                                      - 23 
                                                   przeciw                             -  0 
                                                   wstrzymało się                 - 10 
     

     Rada Miasta Gdańska  

                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXX/791/20 
 

w sprawie rozpatrzenia skargi na zachowanie strażnika miejskiego 

w Gdańsku 

 

z dnia 26 listopada 2020 roku  

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 36 

 

34) Oświadczenie w sprawie Funduszu Odbudowy i Wieloletnich Ram 

Finansowych  Unii Europejskiej na lata 2021-2027 . 

 

KAZIMIERZ KORALEWSKI, Radny Miasta Gdańska 

Stwierdził, że fakt, iż takie oświadczenie pojawiło się w przestrzeni publicznej 

jest szkodliwy dla interesów Polski. Wyraził przekonanie, że determinacja po 

stronie rządu jest autentyczna. Sprawy te są jednak poza zakresem działań 

Rady Miasta Gdańska. Dodał, że zagłosuje przeciw temu oświadczeniu. 

KATARZYNA CZERNIEWSKA, Radna Miasta Gdańska 

Wyraziła zdziwienie, że radny Koralewski uważa, że oświadczenie jest 

antypaństwowe.  

 

ANDRZEJ SKIBA, Radny Miasta Gdańska 
Stwierdził, że widocznie inaczej rozumie takie pojęcia jak: „polski interes 

narodowy” i „polska racja stanu”. Powiedział, że to co proponuje się 

w oświadczeniu to próba wykorzystania sytuacji międzynarodowej, w której 

Polsce próbuje się przedstawić gorsze warunki. Dodał, że w Radzie Miasta 



Gdańska nie ma przeciwników Unii Europejskiej pod warunkiem, że będzie 

to Unia oparta na zdrowych zasadach i zachęcił do dbania o interesy Polski. 

WOJCIECH BŁASZKOWSKI, Radny Miasta Gdańska 

Zwrócił się do radnych PIS, że problemem jest to, że polski rząd jest w stanie 

poświęcić setki miliardów złotych aby dalej łamać konstytucję i zasady 

praworządności, przeciwko czemu występuje Unia Europejska. Dodał, że 

władze polskie są obecnie skłócone z całą Unią Europejską i innymi krajami 

a jedynym przyjacielem są Węgry, kraj który coraz bardziej odchodzi od 

demokracji. Sytuacja Polski jest niezwykle trudna, upadają formy, umierają 

ludzie i środki finansowe są nam bardzo potrzebne. Stwierdził, że moralnym 

obowiązkiem radnych jest podjęcie tej uchwały. 

 

BEATA DUNAJEWSKA, Radna Miasta Gdańska 

Odesłała do profilu klubu Wszystko dla Gdańska na Facebooku, gdzie 

została umieszczona prezentacja, z której można dowiedzieć się jakie 

korzyści płyną dla Polski z członkostwa w Unii Europejskiej oraz jakie 

inwestycje nie powstaną jeśli budżet nie zostanie uchwalony. Przypomniała 

również o wielu przedsiębiorcach, którzy liczą na środki z Unii aby 

odbudować po pandemii swoje firmy. Dodała, że wszyscy mieszkańcy 

skorzystają jeśli środki te trafią do Polski.  

KRYSTIAN KŁOS, Radny Miasta Gdańska 

Powiedział, że rządy PIS na arenie międzynarodowej to jedna wielka klęska. 

Dodał, że jest mu przykro, że radni PIS nie potrafią stanąć po stronie 

interesów Polski a nie interesów partyjnych.  

KATARZYNA CZERNIEWSKA, Radna Miasta Gdańska 

Przeczytała fragment oświadczenia, który mówi o inwestycjach, które nie 

będą mogły powstać bez środków z Unii Europejskiej.  

EMILIA LODZIŃSKA, Radna Miasta Gdańska 

Stwierdziła, że ma zupełnie inne niż polski rząd zdanie, jeśli chodzi o interes 

Polski i Polaków. Powiedziała, że uważa że Polska powinna z pomocy Unii 

skorzystać a groźby zawetowania budżetu nie przyniosą korzyści dla Polski. 

Nie było więcej głosów w dyskusji. Przystąpiono do głosowania. 
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     Rada Miasta Gdańska  



                                                  w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

 

 

Oświadczenie  
 

w sprawie Funduszu Odbudowy i Wieloletnich Ram Finansowych  Unii 
Europejskiej na lata 2021-2027 

 

z dnia 26 listopada 2020 roku  

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 37 

 

5. Wnioski, oświadczenia osobiste. 

KAZIMIERZ KORALEWSKI, Radny Miasta Gdańsk 

Wyraził ubolewanie z powodu podjęcia przez Radę Miasta oświadczenia.  

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK, Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  

Zamknęła obrady sesji Rady Miasta Gdańska.  

 

Obrady zakończono o godzinie 17:23. 

 

Przewodnicząca 
Rady Miasta Gdańska 

 
 

Agnieszka Owczarczak 
 

 

   
 

 

 

 
Protokół sporządziła 
na podstawie zapisu w formie cyfrowej 
 
 
Inspektor BRMG  
Magdalena Garbowska 
 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


